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OR-BRZ.0002.32.2021.AM 

 

 

PROTOKÓŁ  NR XXXII/21 

Z  XXXII SESJI  RADY  POWIATU  W  KOSZALINIE 

z dnia 26 lutego 2021 r.   

 

1. Otwarcie obrad. 

 

W siedzibie Starostwa Powiatowego w Koszalinie ul. Racławicka 13, w sali 

konferencyjnej nr 409 o godzinie 12.00 Przewodniczący Rady Zbigniew 

Tomasz Grabarek otworzył sesję słowami: „Otwieram obrady XXXII sesji 

Rady Powiatu w Koszalinie”. Ww. dodał, że sesja odbywa się 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, czyli w tzw. 

zdalnym trybie obradowania.  

 

2. Stwierdzenie kworum. 

 

W celu ustalenia kworum Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz 

Grabarek odczytał w kolejności alfabetycznej listę obecności a każdego  

z  radnych poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez wskazanie 

swojego nazwiska i dodanie „obecny/obecna”.   

Następnie Ww. stwierdził, że w obradach uczestniczy 18 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 radnych stanowi  

kworum i oznacza, że Rada posiada zdolność do podejmowania 

prawomocnych uchwał w sprawach objętych porządkiem obrad.    

Nieobecny Radny Jan Henryk Mokrzycki. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.  

   

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

 

Radni nie wnieśli uwag do poniższego porządku obrad.  

1. Otwarcie obrad. 

2.   Stwierdzenie kworum. 
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3.   Przedstawienie porządku obrad. 

4.   Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

17 grudnia 2020 r. 

5.   Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

14 stycznia 2021 r. 

6.   Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

28 stycznia 2021 r. 

7.   Sprawozdanie Starosty z działania Zarządu w okresie między sesjami. 

8.   Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych do 

wykonania Zarządowi z XXIX sesji. 

9.   Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych do 

wykonania Zarządowi z XXX sesji. 

10.    Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych do 

   wykonania Zarządowi z XXXI sesji. 

 

11.  Informacja z kontroli zewnętrznych przeprowadzonych w Starostwie 

Powiatowym w Koszalinie w roku 2020. 
 

12.  Sprawozdanie z wykonania planu audytu za rok 2020. 
 

13. Informacja z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów  

w Koszalinie w 2020 roku. 
 

14.   Informacja z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w roku 2020  

w placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Koszaliński. 
 

15. Informacja z realizacji w 2020 roku „Powiatowego programu 

   zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 

   obywateli i porządku publicznego na lata 2017-2021”. 
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16. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Koszalina i Starosty Koszalińskiego  

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta  

Koszalina i Powiatu Koszalińskiego za 2020 r. 

17.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji przez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie, Powiatowego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Powiecie Koszalińskim na lata 2018 - 2025 za 

rok 2020. 

18.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Powiatowego 

 Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie z efektów pracy 

 organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 2020 rok. 

19.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Zachodniopomorskiemu. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2021 rok. 

21.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 

 Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 2021-2030. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na 

 Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w 2021 roku. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2021 roku na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych lub znajdujących się na terenie powiatu 

koszalińskiego. 

24.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

 Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie. 

25.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Patryka 

 Stępnia na działalność radnego Jacka Muryna. 

26. Zapytania i interpelacje radnych. 

27. Sprawy organizacyjne. 
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28. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

29. Wnioski i oświadczenia radnych. 

30. Zamknięcie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Powiatu z dnia 17 grudnia 

2020 r.  

 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania   

 W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Protokół Nr XXIX/20 z XXIX sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

17 grudnia 2020 r. został przyjęty przez Radę jednogłośnie. Wynik 

głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

 

 

5. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Powiatu z dnia 14 stycznia 

2021 r.  

 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania   

 W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Protokół Nr XXX/21 z XXX sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

14 stycznia 2021 r. został przyjęty przez Radę jednogłośnie. Wynik 

głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   
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6. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Powiatu z dnia 28 stycznia 

2021 r.  

 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania   

 W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Protokół Nr XXXI/21 z XXXI sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

28 stycznia 2021 r. został przyjęty przez Radę jednogłośnie. Wynik 

głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

 

7. Sprawozdanie Starosty z działania Zarządu w okresie między 

sesjami.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z działania Zarządu w okresie między sesjami. Ww. sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

 

8. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych 

do wykonania Zarządowi z XXIX sesji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z XXIX 

sesji. Ww. sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

9. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych 

do wykonania Zarządowi z XXX sesji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z XXX 

sesji. Ww. sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

10. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych 

do wykonania Zarządowi z XXXI sesji. 
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Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z XXXI 

sesji. Ww. sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

  

11. Informacja z kontroli zewnętrznych przeprowadzonych  

w Starostwie Powiatowym w Koszalinie w roku 2020 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Rada w materiałach otrzymała ww. informację. Jednocześnie 

Przewodniczący Rady dodał, że z przedłożonej informacji wynika, że na 

trzy przeprowadzone kontrole tylko w jednym przypadku zostały wydane 

zalecenia pokontrolne. Świadczy to, że zadania realizowane przez Powiat 

są  wykonywane w sposób rzetelny i zgodny z prawem. Ponadto 

Przewodniczący Rady pogratulował Zarządowi Powiatu oraz 

pracownikom Starostwa i jednostek organizacyjnych Powiatu 

zaangażowania, profesjonalizmu oraz znakomitej organizacji pracy  

w realizacji codziennych zadań.   

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że informacja była 

przedmiotem posiedzenia Komisji Rewizyjnej, która w tej sprawie wydała 

pozytywną opinię.   

 

Rada Powiatu w Koszalinie, bez uwag, przyjęła informację z kontroli   

zewnętrznych przeprowadzonych w Starostwie Powiatowym w Koszalinie 

w roku 2020, stanowiącą załącznik nr 9 do protokołu.      

 

12. Sprawozdanie z wykonania planu audytu za rok 2020.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

sprawozdanie uzyskało pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej.   

 

Rada Powiatu w Koszalinie, bez uwag, przyjęła sprawozdanie  

z wykonania planu audytu za rok 2020. Przedmiotowe  sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

13. Informacja z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów 

w Koszalinie w 2020 r.  
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Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że: 

1) informacja uzyskała pozytywną opinię Komisji ds. Społecznych; 

2) zainteresowanie pomocą i poradnictwem udzielanym przez 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów  jest wciąż duże. W roku 

2020 udzielono ich aż 3558, czyli o 763 więcej niż w roku 2019; 

3) w efekcie dużej skuteczności pracy Pana Arkadiusza Janz 

konsumenci często podkreślają jego kompetencje oraz życzliwy  

i przyjazny sposób ich obsługi, co ma istotny wpływ na tworzenie 

dobrego wizerunku Powiatu Koszalińskiego.  

 

Przewodniczący Rady  podziękował Arkadiuszowi Janz za zaangażowanie 

i życzliwość w wypełnianiu swoich zadań. 

 

Radny Kamil Sebastian Jesionowski przyłączył się do podziękowań 

Przewodniczącego Rady i jednocześnie dodał, że od lat spotyka się  

z interesantami Starostwa, którzy zgłaszają swoje zadowolenie z pomocy 

i życzliwości Pana Arkadiusza Janz.  

Rada Powiatu w Koszalinie, bez uwag, przyjęła informację z działalności 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Koszalinie w 2020 r.  

Ww. informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

14. Informacja z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w roku 2020  

w placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Koszaliński 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

ww. informacja uzyskała pozytywną opinię Komisji ds. Społecznych.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła informację z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w roku 2020 w placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Powiat Koszaliński. Ww. informacja stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu.   

 



8 
 

15. Informacja z realizacji w 2020 r. „Powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 

obywateli i porządku publicznego na lata 2017 - 2021” 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

ww. informacja uzyskała pozytywną opinię Komisji ds. Społecznych.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła informację z realizacji  

w 2020 roku „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata  

2017 - 2021”. Ww. informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu.   

 

 

16. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Koszalina i Starosty 

Koszalińskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku dla Miasta Koszalina i Powiatu Koszalińskiego  

za 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

ww. informacja uzyskała pozytywną opinię Komisji ds. Społecznych.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Prezydenta 

Miasta Koszalina i Starosty Koszalińskiego z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa Porządku dla Miasta Koszalina i Powiatu Koszalińskiego  

za 2020 r.  Ww. informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   

 

      

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji przez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie, 

Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  

w powiecie koszalińskim na lata 2018 – 2025 za rok 2020 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji ds. Społecznych, 

która wydała  pozytywną opinię w tej sprawie.  
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Radny Dariusz Mirosław Kalinowski podziękował za przygotowane  

w sposób wyczerpujący problematykę sprawozdanie i jednocześnie    

poprosił o informację, czy w ocenie pracowników Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Koszalinie pandemia wpłynęła na wzrost przemocy  

w rodzinie na terenie Powiatu Koszalińskiego.  

 

Mirosława Zielony Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Koszalinie stwierdziła, że: 

1) porady i wsparcie udzielane jest online, ponieważ takie są 

możliwości, a na inne rozwiązania nie pozwala sytuacja 

epidemiologiczna; 

2) informacje o możliwości skorzystania z ww. wsparcia wysyłane są  

do ośrodków pomocy społecznej i do jednostek Powiatu;   

3) nie wpływają do PCPR w Koszalinie żadne sygnały potwierdzające, 

że jest więcej przemocy. Być może wynika to z tego, że przemoc 

jest jeszcze w środowiskach bardzo ukrywana;  

4) jeżeli chodzi o pieczę zastępczą, to od grudnia 2020 r. trafia do 

PCPR więcej dzieci. Wcześniej nie było żadnych dodatkowych 

dzieci w pieczy. Być może są to pierwsze sygnały świadczące  

o stosowanej przemocy przez ludzi, którzy przez pandemię są 

zamknięci i odcięci od kontaktów z innymi osobami.  

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek przeprowadził 

procedurę  głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXXII/231/21 z dnia 26 lutego 2021 r. w sprawie przyjęcia raportu  

z realizacji przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie, 

Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w powiecie koszalińskim na lata  

2018 – 2025 za rok 2020. Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie  

z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 

2020 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji ds. Społecznych, 

która wydała do niego pozytywną opinię.   

  

Radni nie wnieśli żadnych pytań ani też uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXXII/232/21 z dnia 26 lutego 2021 r. w sprawie przyjęcia 

sprawozdania Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie  

z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 2020 r., która 

wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Zachodniopomorskiemu 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji ds. Budżetu.  

Radni nie wnieśli żadnych pytań ani też uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 



11 
 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXXII/233/21 z dnia 26 lutego 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Zachodniopomorskiemu, która wraz z wynikiem 

głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu na  

2021 rok 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji ds. Budżetu.  

Radni nie wnieśli żadnych pytań ani też uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXXII/234/21 z dnia 26 lutego 2021 r. w sprawie zmian w budżecie 

Powiatu na 2021 rok, która wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik 

nr 18 do protokołu. 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata  

2021-2030 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji ds. Budżetu.  

Radni nie wnieśli żadnych pytań ani też uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 
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przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXXII/235/21 z dnia 26 lutego 2021 r. w sprawie uchwalenia zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata  

2021- 2030, która wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 19 

do protokołu. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych 

na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w 2021 roku 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji ds. Budżetu.  

Radni nie wnieśli żadnych pytań ani też uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXXII/236/21 z dnia 26 lutego 2021 r. w sprawie przekazania środków 

finansowych na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w 2021 

roku, która wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu. 

 

O godzinie 12.35 Radny Krzysztof Orlikowski opuścił obrady Rady 

Powiatu w Koszalinie. Rada Powiatu obraduje w składzie 17 radnych. 

  

23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2021 roku na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych 

lub znajdujących się na terenie powiatu koszalińskiego 
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Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji ds. Budżetu oraz Komisji ds. Infrastruktury, 

Rozwoju i Rolnictwa.  

Radni nie wnieśli żadnych pytań ani też uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXXII/237/21 z dnia 26 lutego 2021 r. w sprawie udzielenia dotacji  

w 2021 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków  

lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych  

lub znajdujących się na terenie powiatu koszalińskiego, która wraz  

z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

 Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji przeprowadziła postępowanie wyjaśniające w przedmiotowej 

sprawie. Z przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja 

sporządziła protokół, w którym rekomenduje uznanie skargi w części za 

zasadną. W tej sprawie Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przygotowała 

stosowny projekt uchwały, który radni otrzymali w materiałach. 

Radni nie wnieśli żadnych pytań ani też uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 
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wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXXII/238/21 z dnia 26 lutego 2021 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie, która 

wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Patryka 

 Stępnia na działalność radnego Jacka Muryna 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji przeprowadziła postępowanie wyjaśniające w przedmiotowej 

sprawie. Z przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja 

sporządziła protokół, w którym rekomenduje uznanie skargi za 

bezzasadną. W tej sprawie Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

przygotowała stosowny projekt uchwały, który radni otrzymali  

w materiałach. 

Radni nie wnieśli żadnych pytań ani też uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 15 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 2. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXXII/239/21 z dnia  

26 lutego 2021 r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Patryka 

Stępnia na działalność radnego Jacka Muryna, która wraz z wynikiem 

głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

26. Zapytania i interpelacje radnych 

Przewodniczący Rady przypomniał, że interpelacje i zapytania radny 

kieruje na piśmie do Starosty za pośrednictwem Przewodniczącego Rady.  

Radny Wiesław Andrzej Lebioda podziękował Staroście za udzielenie 

odpowiedzi na jego interpelację, w której wnosił o rozważenie możliwości 

utworzenia filii Wydziału Komunikacji w gminie Polanów lub też w gminie 
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Bobolice. Ww. dodał, że dzwonił do Sławna, by zapytać, w jaki sposób 

rozwiązali  problem. Okazało się, że rzeczywiście ze względów 

ekonomicznych jest to nieopłacalne, ale o utworzeniu filii przez Powiat 

Sławieński zdecydowała misja urzędu – bliżej obywatela. Ww. nadmienił, 

że również z informacji zasięgniętych w Internecie można mnożyć wiele 

przykładów funkcjonowania filii. Przy porozumieniu z gminą koszt 

utrzymania takiej filii wynosi około 45 000 zł. Nie są to jakieś 

astronomiczne kwoty, a można by w ten sposób ułatwić życie ludziom, by 

mogli zarejestrować samochód albo odebrać prawo jazdy.   

Radny Marek Paweł Gil: 

1) nadmienił, że otrzymał protest mieszkańców Sarbinowa dotyczący 

uciążliwej działalności sąsiadującego z ich posesjami sklepu. Ww. 

dodał, że całą interpelację w imieniu mieszkańców przekaże na 

piśmie; 

2) poprosił o informację:  

- na jakim etapie jest sprawa budowy czy dokończenia budowy drogi 

pomiędzy rondem a ul. Południową w Sarbinowie. Jakie są ustalenia 

pomiędzy gminą Mielno a Zarządem Powiatu;  

- dotyczącą przekazania majątku  Samorządowemu Centrum 

Kultury w Sarbinowie po zakończeniu projektu, tj. czy przekazany 

został cały majątek, który był w projekcie; 

- jaka będzie forma promocji Powiatu w Telewizji Kablowej Max; 

- dotyczącą wykupu części nieruchomości niezbędnej do 

przebudowy drogi powiatowej ul. Ogrodowa w Sianowie - jakie to 

były powierzchnie i za jaką cenę; 

- dotyczącą sprzedaży układarki cienkowarstwowej, która została 

zakupiona wraz z wyposażeniem Powiatowego Zarządu Dróg  

w sprzęt do remontów wykonywanych we własnym zakresie. Czy 

sprzedaż doszła już do skutku, bo Zarząd wyraził na to zgodę? Jeśli 

nie, to jaka jest cena wywoławcza, bo cena katalogowa zakupu była 

bardzo wysoka, a urządzenie raczej w niewielkim stopniu było 

użytkowane.  
 

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski nadmienił, że również podziela 

zapytania Radnego Marka Gila. Jednocześnie Ww. dodatkowo poprosił o: 
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1) informację jakie odcinki zostały przekazane jako drogi powiatowe na 

terenie gminy Bobolice;  

2) ostateczne odniesienie się Zarządu Powiatu w zakresie statusu 

drogi do Gołogóry. Ww. dodał, że sprawa ta jest nierozwiązana od 

kilku lat. Okazuje się, że w tej sprawie 90% racji miała gmina 

Polanów, a nie Starostwo Powiatowe, albowiem Wojewoda 

stwierdził nieważności uchwały;   

3) bieżące udostępnianie radnym protokołów z posiedzeń Zarządu 

Powiatu w Koszalinie po ich zatwierdzeniu przez Zarząd. Ww. dodał, 

że bieżący dostęp do protokołów umożliwi radnym szybsze  

i dokładniejsze zapoznanie się z decyzjami podejmowanymi przez 

Zarząd.   

 

27.  Sprawy organizacyjne. 

Brak informacji w zakresie spraw organizacyjnych. 

 

28.   Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.  

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz stwierdził, że: 

1) nie jest w stanie w tej chwili odpowiedzieć wyczerpująco na pytania 

i interpelacje. Wyczerpująca odpowiedź zostanie udzielona radnym 

na piśmie; 

2) dziękuje Radnemu Lebiodzie za zaangażowanie w kwestii 

związanej z funkcjonowaniem Wydziału Komunikacji i Dróg.  Ww. 

dodał, że ma nadzieję, że dotychczasowe utrudnienia przeminą, 

albowiem od 22 marca zostaje przywrócona bezpośrednia obsługa 

interesantów w systemie kolejkowym, przy zachowaniu reżimu 

sanitarnego;  

3) kwestia sygnalizowana przez mieszkańców Sarbinowa, związana  

z uciążliwą działalnością sąsiadującego z ich posesjami sklepu, jest 

mu znana. Ww. dodał, że jak interpelacja wpłynie na piśmie, to 

podjęte zostaną działania, oczywiście zgodnie z możliwościami  

i kompetencjami Powiatu; 

4) w sprawie budowy drogi w Sarbinowie odbyły się dwa spotkania 

przedmiotem, których było omówienie planów na przyszłość. Ww. 
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dodał, że póki co, jeśli chodzi o sprawy związane z wykonaniem 

drogi, to na dzisiaj jest decyzja tylko jedna, a mianowicie ten 

pierwszy etap w ograniczonym zakresie, przy wsparciu kwoty, która 

była przyznana przez radę sołecką. Na razie innych wspólnych 

uzgodnień w tym temacie nie ma. Natomiast opracowywany jest  

pełen projekt techniczny, łącznie z całą drogą aż do ronda, który  

w każdej chwili będzie można uruchomić; 

5) przekazanie majątku Samorządowemu Centrum Kultury  

w  Sarbinowie było niezbędne zaraz po wygaśnięciu trwałości 

projektu. Majątek został przekazany w całości, tj. dwie 

nieruchomości znajdujące się na terenie Sarbinowa - na ulicy 

Nadmorskiej i Leśnej; 

6) Telewizja Kablowa MAX będzie przekazywała informacje na temat 

funkcjonowania Powiatu. Uzgodnienia obejmują cztery audycje  

w roku, które będą bezpośrednio przekazywane wszystkim 

odbiorcom.  Raz na kwartał będą przekazywane pełne informacje 

o działaniach Powiatu. Ww. dodał, że będzie to też dobry sposób, 

by dotrzeć do wszystkich mieszkańców Powiatu, albowiem TV MAX 

posiada coraz większy  zakres odbiorców. Zarząd Powiatu uznał, że 

jest to dobra forma przekazywania informacji, jak również 

zapraszania mieszkańców Powiatu do wspólnych działań;   

7) jeśli chodzi o  wykup nieruchomości w Sianowie, pod ul. Ogrodową,  

to prowadzone są działania w zakresie projektu technicznego. Ww. 

dodał, że więcej na ten temat przedstawi Wicestarosta Tomasz 

Tesmer.  

Wicestarosta Koszaliński Tomasz Marcin Tesmer nadmienił, że chodzi  

o 60 metrów kwadratowych działki, leżącej po stronie osoby prywatnej. 

Gdyby nie dokonano wykupu ww. nieruchmości, to w pewnym momencie  

ulica miałaby przewężenie do 3 metrów. Natomiast  zamiarem Powiatu 

jest wykonanie drogi w standardach kategorii drogi powiatowej, tj.  

5,5 metra. Więc po to, by droga miała szerokość na całym odcinku  

5,5 metra, to należy te 60 metrów kwadratowych wycenić. Wycena będzie 

dokonana przez rzeczoznawcę.   

Radny Marek Paweł Gil poprosił o informację kto będzie płacił gmina czy 

powiat?  
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Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz wyjaśnił, że koszty 

poniesie Powiat, bo jest to droga powiatowa. W kwestii sprzedaży 

układarki, która kosztuje ponad dwa miliony złotych Starosta nadmienił, że 

od ubiegłego roku prowadzone były dyskusje co zrobić z maszynami, które 

nie są w pełni wykorzystane. Zarząd przyjął propozycję Dyrektora 

Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie, że ze sprzedaży tej maszyny   

w zamian można zakupić sprzęt, który jest niezbędny do funkcjonowania 

PZD, chociażby do utrzymania czystości czy pielęgnacji zieleni, 

zwłaszcza, że coraz więcej gmin Powiatu wycofuje się z realizacji zadania 

w tym zakresie.       

Radny Marek Paweł Gil zapytał, czy w tej sprawie odbył się już przetarg?  

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz wyjaśnił, że nie, 

albowiem z tego co się orientuje, to nie zostało wykonane oszacowania tej 

maszyny i nie wiadomo jeszcze jaka będzie jej cena wywoławcza. 

Natomiast na zapytanie Radnego Dariusza Mirosława Kalinowskiego w 

sprawie przekazania dotychczasowych odcinków dróg powiatowych do 

kategorii dróg gminnych na terenie gminy Bobolice, Starosta 

poinformował, że odpowie na piśmie.  

Wicestarosta Koszaliński Tomasz Marcin Tesmer odniósł się do ww. 

kwestii informując, że odcinki wynoszą ok. 4 kilometrów, bo standardowo 

wszystkim gminom zostały przekazane odcinki  o takiej długości. Ww. 

dodał, że oczywiście jedni otrzymali trochę więcej, drudzy trochę mniej, 

ale będzie to uzupełnione przy kolejnym przekazaniu dróg przez zarząd 

województwa, by było tak w miarę sprawiedliwie dla każdej gminy. 

Szczegóły w tej kwestii, jak powiedział Starosta, zostaną przekazane 

Radnemu na piśmie.   

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz w kwestii bieżącego 

przekazywania radnym protokołów z posiedzeń Zarządu Powiatu 

poinformował, że jest to propozycja do przyjęcia.   

Wicestarosta Koszaliński Tomasz Marcin Tesmer uzupelnił wypowiedź   

Starosty w ww. kwestii informując, że to o co wnosi Radny Kalinowski  już 

funkcjonuje. Ww. dodał, że: 
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1) protokoły z posiedzenia Zarządu są na bieżąco umieszczane  w tzw. 

„chmurze”,  na wniosek Radnego  Marka Gila z początku kadencji, 

czyli od ok. 2 lat;   

2) z analizy wynika, że radni nie logują się i nie sprawdzają 

umieszczonych tam informacji.   

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski zwrócił się z prośbą, by może to 

uprościć. 

Wicestarosta Koszaliński Tomasz Marcin Tesmer stwierdził, że są one 

umieszczane w takiej samej formule jak materiały na sesję i tu się nic nie 

zmienia.  

Radny Wiesław Andrzej Lebioda nadmienił, że w tej sprawie musi przejść 

instruktaż, bo nie znajduje protokołów, a podejmuje próby już od jakiegoś 

czasu.   

Wicestarosta Koszaliński Tomasz  Marcin Tesmer stwierdził, że w tej 

sprawie należy się skontaktować z obsługą Rady. Pobrać hasła i loginy 

i żaden problem, by z tego korzystać. Materiały cały czas są uzupełniane.  

Radny Wiesław Andrzej Lebioda stwierdził, że w jego ocenie najlepiej  

gdyby te informacje były wysyłane radnym na ich e-mail. Nie musieliby 

wtedy drukować żadnych materiałów. Wówczas  mogliby na swoich 

prywatnych urządzeniach mobilnych przeglądać materiały i na bieżąco je 

śledzić, uczestnicząc jednocześnie online w sesji.  

Wicestarosta Koszaliński Tomasz  Marcin Tesmer wyjaśnił, że do 

protokołów należy się zalogować przez Biuletyn Informacji Publicznej. Nie 

trzeba niczego drukować.  Należy jedynie wpisać login, hasło  i materiały 

są do pobrania.  

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz poinformował, że  

w tej sprawie skontaktuje się z radnymi Biuro Rady i Zarządu Powiatu, 

celem uzgodnienia kwestii otrzymywania dostępu do protokołów  

z posiedzeń Zarządu.   
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Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poprosił Dyrektora 

Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie o informację co to była za 

maszyna i dlaczego się nie sprawdziła. 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie Mieczysław Zwoliński 

poinformował, że jest to maszyna do układania cienkich warstwowych mas 

powierzchniowych. Ww. dodał, że maszyna się nie sprawdziła  

z tego powodu, że są dwie maszyny, jedna do powierzchniówek a druga 

do cienkowarstwówki. Maszyna do powierzchniówek jest bardziej 

dynamiczna, więcej można nią wykonać niż  tą do cienkich mas 

powierzchniowych, albowiem potrzebuje ona jeszcze dodatkowego 

osprzętu, na który trzeba by wydać jeszcze co najmniej półtora miliona 

złotych, by ją efektywnie wykorzystywać. To co było wykonywane tą 

maszyną to można nazwać „pracą chałupniczą”, która zajmowała więcej 

czasu niż efekt był osiągany.  

Wicestarosta Koszaliński Tomasz Marcin Tesmer odniósł się do zapytania 

Radnego Kalinowskiego w kwestii Gołogóry informując, że: 

1) faktycznie w tym zakresie jest stwierdzenie nieważności decyzji i nie 

jest to taka prosta sprawa kto miał rację Powiat Koszaliński czy 

gmina Polanów; 

2) na tamten okres działka została przekazana gminie Polanów. Jak 

podejmowano decyzję w roku 1991, to ww. działkę, podzielono na 

pół i zapomniano dodać nowego numeru działki; 

3) w 2021 r. chyba nastąpił finał sprawy, bo stwierdzona jest 

nieważność decyzji. Pojawia się teraz inny problem. Obecnie 

stwierdzono, że ta działka jest Skarbu Państwa. Wynika  

z tego, że tam nie ma drogi, jest tylko sama działka.   

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie Mieczysław Zwoliński 

uzupełnił wypowiedź Wicestarosty informując, że: 

1) sprawa drogi do Gołogóry jest bardzo skomplikowana, albowiem  

droga składa się z kilku działek i większość z nich to działki gminne;  

2) tylko jedna działka na samym początku, około 1/3 długości, jest 

działką Skarbu Państwa;  
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3) prócz tego droga przebiega po tych działkach i niekoniecznie po 

działkach, które są własnością gminy, tylko po działkach 

prywatnych;  

4) by utworzyć tam drogę z prawdziwego zdarzenia, należy ją wytyczyć 

geodezyjnie, wykupić działki prywatne i ktoś musi przejąć tę drogę 

w zarządzanie;  

5) problemem jest, by to była droga powiatowa, dlatego że jest to 

niezgodne z ustawą o drogach. Droga powiatowa jest to droga, która 

łączy gminę z gminą, powiat z powiatem.  Jeżeli nawet powiat będzie 

chciał utworzyć z tego drogę powiatową, to wojewoda taką uchwałę 

uchyli, albowiem będzie niezgodna z ustawą;  

6) większość tej drogi należy do urzędu gminy Polanów. Nie ma 

podstaw do stwierdzenia, że jest to droga powiatowa, albowiem 

nawet działka nie jest powiatową tylko Skarbu Państwa.  

Radny Marek Paweł Gil poprosił o informację jakie parametry powinna 

spełniać droga powiatowa.  

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie Mieczysław Zwoliński 

wyjaśnił, że nie mówi się o parametrach drogi powiatowej, tylko co to jest 

droga powiatowa. W skrócie tak można powiedzieć, że droga powiatowa  

to droga, która łączy powiat z powiatem, a gminę z gminą.  

Radny Marek Paweł Gil poprosił o informację jaki jest status drogi 

mieleńskiej?  

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie Mieczysław Zwoliński 

poinformował, że ta przez Mielno jest ślepą drogą, bo biegnie tylko do 

Pleśnej.  

29. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Radni nie zgłosili wniosków ani nie wydali żadnych oświadczeń.  

30. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

zakończył obrady słowami: „Zamykam obrady XXXII sesji Rady Powiatu  
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w Koszalinie”. Na tym obrady zakończono. Obrady XXXII sesji Rady 

Powiatu w Koszalinie zakończono o godz. 13.05 .                       

                               Przewodniczył:                                                             

Przewodniczący Rady 

                                                    Zbigniew Tomasz Grabarek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokolant:  

Anna Maruszak 

Wydział Organizacyjny 

Biuro Rady i Zarządu Powiatu 


